
                                                               Protokół Nr 17/12
z posiedzenia komisji rewizyjnej 
odbytego dnia 13 czerwca 2012 r. 

w sali konferencyjnej  urzędu gminy 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 800

      Zakończenie posiedzenia godz.1050

Posiedzenie  komisji  otworzyła  i  prowadziła  Przewodnicząca  Komisji  Agnieszka  Lenda,która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do 
protokołu   oraz  Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz i Zastępca Wójta Jerzy Makowski ,Skarbnik 
Gminy Wiesława Łoch . 
W  posiedzeniu  uczestniczył   Przewodniczący  Rady  Gminy  Edward  Kosmal  oraz 
Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski . 
Na podstawie listy obecności  przewodnicząca komisji  stwierdziła  quorum,  przy którym komisja 
mogła  obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie . 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując materiały, w 
tym projekty uchwał  i pozostałe dokumenty . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niżej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 29 czerwca  2012 roku 
4.Rozpatrzenie :

               - sprawozdania finansowego Gminy Stargard Szczeciński za 2011 rok-
               - sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 
                  2011 r.  wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 
                   wykonania budżetu za 2011 r. oraz informacją o stanie mienia komunalnego 
               - sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji
                   kultury za 2011 rok 
              - opinia komisji o wykonaniu budżetu – stanowisko
5.Sporządzenie wniosku w sprawie absolutorium 
6.Sprawy różne  
7.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1
Jak wyżej .
Ad.2
Protokół Nr 16/12 z poprzedniego posiedzenia komisji tj. z dnia 23 maja  2012 r.  został przyjęty 
jednogłośnie bez odczytywania .
Ad.3 
Przewodnicząca komisji  Agnieszka Lenda odczytała  projekty uchwał przygotowane pod obrady 
najbliższej sesji tj. na dzień 29 czerwca  2012, komisja je przeanalizowała, a następnie zaopiniowała 
jak niżej :    
- projekt uchwały Nr XIX/161/12 i Nr XIX/162/12 – po rozpatrzeniu dokumentów wymaganych 
przy podjęciu  tych uchwał ,
- projekt uchwały Nr XIX/163/12 w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 r. 
Projekt  uchwały  omówiła  szczegółowo  skarbnik  gminy  m.in.  odpowiedziała  na  pytanie 
przewodniczącej komisji wyjaśniając skąd się wziął projekt uchwały .
W trakcie dyskusji komisja zwróciła uwagę na obecną sytuację  finansową gminy .
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Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
-  projekt  uchwały  Nr  XIX/164/12   w  sprawie  zmiany uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej 
Skarbnik  Gminy  wyjaśniła  ,że  ten  projekt  uchwały  jest  konsekwencją  zmian  omawianych  w 
poprzednim projekcie uchwały .  
Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
-  projekt  uchwały  Nr  XIX/165/12  w  sprawie  nadania  Statutu  Gminnemu  Ośrodkowi  Pomocy 
Społecznej w Stargardzie Szczecińskim 
Zastępca Wójta poinformował z czego wynika  zmiana statutu .
Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .  
- projekt uchwały Nr XIX/166/12 w sprawie uchylenia uchwały 
i 
-  projekt  uchwały  Nr  XIX/167/12  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  dokonanie  darowizny 
nieruchomości gminnych na rzecz Powiatu Stargardzkiego 
Komisja  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  dwa  wyżej  wymienione  projekty  po 
wcześniejszym przedstawieniu uzasadnienia przez zastępcę wójta .
-  projekt  uchwały  Nr  XIX/168/12  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Święte , gmina Stargard Szczeciński .
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił  wójt  gminy informując ,że w rozdziale 5 – 
ustalenia  końcowe  –  w  §  12  należy  ustalić  jednorazową  opłatę  z  tytułu   wzrostu  wartości 
nieruchomości , gdzie górna granica tej opłaty to  30 % i jak powiedział wójt poprzednie komisje 
zaopiniowały opłaty  w wysokości 30 % dla terenów o symbolach MN.U i MN oraz w wysokości 
30 % dla terenów o symbolach ZP i KS   .
Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ze stawkami w rozdziale 5 § 12 
jak wyżej .
Ad.4
Komisja przystąpiła do rozpatrzenia niżej wymienionych dokumentów ;
- sprawozdania finansowego Gminy Stargard Szczeciński za 2011 rok
- sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 
  2011 r.  wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 
  wykonania budżetu za 2011 r. oraz informacją o stanie mienia komunalnego
- sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za 2011  
   rok 
Skarbnik Gminy przystępując do omówienia sprawozdania finansowego za rok 2011  omówiła 
następujące dokumenty :
- bilans z wykonania budżetu gminy Stargard Szczeciński sporządzony na dzień 31.12.2011 r. - 
Skarbnik Gminy omawiając w/w dokument przedstawiła pozycję  po pozycji wraz z pełnym 
wyjaśnieniem, ponadto zwróciła uwagę,że  ten bilans obrazuje stan finansowy gminy na koniec roku 
2011 .
Przewodnicząca komisji zapytała jak wygląda sytuacja w pożyczkach i kredytach  i to- czy nie 
zostały przekroczone wskaźniki limity długu.
Skarbnik Gminy wyjaśniła sytuację w pożyczkach i kredytach i powiedziała ,że nie został 
przekroczony wskaźnik .
Przewodnicząca komisji powiedziała m.in  ,że w roku 2012 nie może gmina przekroczyć wskaźnika , 
i zapytała czy gmina jest w stanie spłacić zaciągnięte pożyczki i kredyty i jak  wygląda sytuacja  do 
końca roku .
Skarbnik Gminy poinformowała jakie zobowiązania  zostały spłacone  jaką kwotę należy spłacić do 
końca czerwca i jak wygląda sytuacja w spłatach do końca roku .
Pozostałe  dokumenty  to : 
- bilans jednostki budżetowej sporządzony na dzień 31.12.2012 r. 
- rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31.12.2011 r. 
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- zestawienie zmian w funduszu jednostki 31.12.2012 r. 
Komisja została zapoznana z w/w dokumentami w trakcie omawiania zostały wyjaśnione pytania i 
uwagi , komisja rozpatrzyła te dokumenty,  a tym samym je przyjęła .
Kolejno komisja przystąpiła do rozpatrzenia następujących dokumentów, a mianowicie :
- sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 2011 rok wraz z 
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 r. oraz 
informacją o stanie mienia komunalnego .
Przewodnicząca komisji przystępując do analizowania sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 
2011 r. przypomniała ,że komisja na bieżąco opiniowała i przedstawiała radzie wykonania budżetu 
gminy  za poszczególne okresy sprawozdawcze w 2011 r. i poprosiła skarbnik o wyjaśnienie z 
uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu  za 2011 rok  z uzasadnienia tego co to znaczy ,iż źródłem sfinansowania wykonanego 
deficytu budżetowego były dochody dotyczące budżetu 2012 roku , które wpłynęły na rachunek 
gminy w miesiącu grudniu .
Skarbnik Gminy wyjaśniła ,że  środki , które wpłynęły w miesiącu grudniu , a stanowiły dochody 
stycznia 2012 sfinansowały około 20 tys zł wydatków, a spowodowane to było błędnym 
wyszacowaniem planowanych dochodów za m-c grudzień 2011 r., które miały być praktycznie w 
styczniu 2012 roku i tutaj skarbnik zaznaczyła ,że  chodzi głównie  o udziały w podatku 
dochodowym od osób fizycznych . 
Przewodnicząca komisji również zwróciła uwagę na niewielką  realizację dochodów  ze sprzedaży 
nieruchomości i dodała ,że spowodowane jest to brakiem nabywców jak również powiedziała o 
dużych opóźnieniach w płatności dla gminy jeżeli chodzi o programy z udziałem środków 
europejskich .
Przewodnicząca komisji zapytała czy ktoś z członków komisji ma jakie pytania bądź uwagi do wyżej 
omawianych dokumentów jak również do informacji o stanie mienia komunalnego .
Wobec braku uwag  komisja nie zgłosiła uwag do w/w dokumentów jak również do  informacji o 
stanie mienia komunalnym, tym samym przyjmując informację .  
Komisja również nie wniosła uwag do sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 
samorządowej instytucji kultury za 2011 rok  .
Komisja zapoznała się z opiniami pozostałych komisji odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za rok 2011 .
Komisja 3 głosami „za” przyjęła następujące stanowisko :
Komisja rewizyjna po przeanalizowaniu , rozpatrzeniu i zatwierdzeniu w/w  dokumentów wydała 
opinię do  wykonania budżetu gminy za 2011 rok w brzmieniu jak niżej :
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu  za  2011 rok .
W związku z powyższym komisja wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy  o udzielenie Wójtowi 
Gminy Stargard Szczeciński absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok .
Ad.5 
Opracowany Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Stargard 
Szczeciński absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok   został przyjęty przez komisję  w 
głosowaniu 3 głosami „za” .
Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym  wniosek komisji zostanie przesłany do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie , celem zaopiniowania .
Wniosek stanowi załącznik do protokołu .  
Ad.6 
Wójt Gminy w sprawach różnych poinformował o projekcie pisma  do firmy „ Energy on 
West „ dotyczącego  zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Stargard Szczeciński w obrębach geodezyjnych Grabowo, Małkocin i Klępino i tutaj wójt 
odczytał treść pisma .Wójt przypomniał, że odbyły się konsultacje na  wniosek mieszkańców i wynik 
tych konsultacji nie został zaskarżony . Poinformował  wójt, że w poniedziałek odbyło się spotkanie 
z Panią Prezes Firmy i upierają się o odległości 500-800 m i to ,że w dniu dzisiejszym miało się 
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odbyć spotkanie , ale z uwagi na sprawy osobiste przewodniczącego rady nie odbyło  się .Wójt 
przypomniał ,że w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Zachodniopomorskiego 
jest zawarte zalecenie lokalizacji elektrowni wiatrowych od budynków budowy mieszkalnej min. 
1000 m , a według Pani Prezes jest to odległość zalecana , chodź nie jest  zaleceniem odległość 
farmy od farmy . Na zebraniu w Grabowie , Małkocinie i na sesji wójt powiedział ,że w odpowiedzi 
na pytanie- czy konsultacje będą wiążące dla wójta -, odpowiedział  że tak . Kolejno wójt 
poinformował o zarzucie jaki firma przedstawiła gminie, a mianowicie o przedłużaniu terminu i 
mówią o okresie 3,5 lat , ale jak wyjaśnił wójt gmina wie kiedy materiały firma złożyła i ile było 
poprawek , a ze strony gminy można mówić o okresie 3-4 miesięcy , gdzie m.in. trzeba było 
poprawić i czekać na uprawomocnienie  się uchwały w sprawie konsultacji .Firma była 
niezadowolona z tego ,że przewodniczący rady zaproponował przesunięcie tej sprawy na wrzesień – 
poinformował  wójt .
Przewodnicząca komisji zabierając głos w sprawie farm wiatrowych m.in. powiedziała ,że z racji 
urzędu to urząd dobrze funkcjonował , społeczność tych miejscowości podzieliła się. Odnosząc się 
do odległości przewodnicząca komisji powiedziała ,że nie w takiej odległości jak proponuje firma , 
bo to zbyt blisko , kwestia czy postawić,  czy nie to są środki dla gminy stwierdziła przewodnicząca 
dodając ,iż należy wziąć pod uwagę sytuację finansową gminy bieżącego budżetu i to czy firma jest 
uczciwa w stosunku do rolników , a rada musi wybrać decyzję optymalną dobrą dla nas wszystkich .
Dyskutowano również , czy referendum nie byłoby właściwym rozwiązaniem .   
Przewodnicząca przypomniała ,że rada obniżyła stawkę podatku rolnego biorąc pod uwagę sytuację 
rolników .
Wójt Gminy poinformował o następnej sprawie dotyczącej  rozstrzygnięć w sprawie zmiany 
uchwały rady gminy o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie Strachocina – odczytał to rozstrzygnięcie , komisja zapoznała się z dwoma 
obszarami zmian na mapach i proponowanymi przez urbanistę rozwiązaniami .
Komisja po dyskusji stwierdziła ,że gminę nie stać na proponowane rozwiązania urbanisty , gdzie 
proponowany nowy układ komunikacyjny to skutek finansowy dla gminy  około 5.2 mln zł .
Radny Zdzisław Michałek poruszył następujące sprawy dotyczące Małkocnia  m.in. : 
- dodatkowe punkty świetlne- kiedy realizacja  ,
- melioracja terenu przy szkole i rów przy posesji Nr 11 ,
- droga Grabowo – Małkocin została poprawiona , a obecnie stan tej drogi jest zły ,
- sprawa dzików , które niszczą uprawy .
Wójt Gminy odpowiedział ,że inwestycja polegająca na budowie dodatkowych punktów świetlnych 
jest wstrzymana, bo brakuje fizycznie gotówki . 
Ad.7 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda podziękowała 
wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie . 
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